
اصلاً قرار نبود به این 
دوره از بازی ها بیایم. 
فرزندم سه ماه پیش 
به دنیا آمد و طبیعی 
بود که با مشکلاتی 
روبه رو بودم اما با 

لطف و نظر مسئولان 
کمیته ملی پارالمپیک 
و وزارت ورزش همراه 
تیم آمدم و قرار شد 
که پرچمدار کاروان 

هم باشم. حالا 
نمی دانم که در این 
مسافت طولانی که 

طی کردم چه اتفاقی 
رخ می دهد. شاید 

بچه ام کاروان را به هم 
بریزد و شاید هم 

به کاروان کمک 
کند

ZOOM

 قایقرانی و 
وعده هایی که 

محقق نشد

تیـــم ملـــی قایقرانـــی ایـــران در 
ــیایی  ایـــن دوره از بازی هـــای آسـ
هانگـــژو تنهـــا بـــه دو نقـــره و ســـه 
برنـــز بســـنده کـــرد. در واقـــع 
آنگونـــه کـــه انتظـــار می رفـــت 
بـــه  نســـتند  ا نتو ن  نـــا یقرا قا
مدال هـــای بیشـــتری برســـند یـــا 
حداقـــل یـــک مـــدال طـــا بگیرنـــد. 
در ایـــن رقابت هـــا دو نقـــره و یـــک 
برنـــز ســـهم بانـــوان و دو برنـــز 
ســـهم مـــردان شـــد. همچنیـــن در 
ــارم، ســـه  قایقرانـــی ۵ مقـــام چهـ
مقـــام پنجـــم و یـــک مقـــام ششـــم 

کســـب شـــد.
 تعـــداد مدال هـــای قایقرانـــی 
نســـبت بـــه بازی هـــای آســـیایی 
جاکارتـــا کمتـــر بـــود. در جاکارتـــا 
ایـــران بـــه هفـــت مـــدال شـــامل 
ــید.  ــز رسـ ــه برنـ ــره و سـ ــار نقـ چهـ
یـــران  ا زنـــان  رو همچنیـــن پا
در بازی هـــای آســـیایی ۲۰۱۰ 
گوانگـــژو چیـــن ۲ مـــدال طـــا، 
یـــک نقـــره و ۲ برنـــز کســـب کردنـــد 
و ایـــن تعـــداد مـــدال در ۲۰۱۴ 
اینچئـــون کره جنوبـــی بـــه یـــک 
مـــدال طـــا، ۲ نقـــره و ۶ برنـــز 
افزایـــش پیـــدا کـــرد. قایقرانـــی در 
۲ دوره گذشـــته در کســـب مدال 

طـــا نـــاکام بـــود.
در حالـــی مدال هـــای ایـــران 
بـــه عـــدد ۵ تقلیـــل یافـــت کـــه 
رئیـــس فدراســـیون قایقرانـــی 
قـــول قطعـــی کســـب ۱۰ مـــدال 
را داده بـــود. علیرضـــا ســـهرابیان 
اظهـــار داشـــت: ۵ ســـال پیـــش 
گفتـــم کـــه تعـــداد مدال هـــای مـــا 
ـــالا خواهـــد  ـــه ب در هانگـــژو از ۱۰ ب

بـــود. 
هنـــوز هـــم روی حرفـــم هســـتم. 
ــا  ــول دادن ســـخت اســـت، امـ قـ
برنامه ریـــزی صـــورت گرفتـــه و 
ــال  ــیم. حـ ــه برسـ ــه نتیجـ ــد بـ بایـ
وعـــده  ســـهرابیان محقـــق نشـــد و 
فدراســـیون قایقرانـــی بایـــد بـــرای 
تحقـــق وعده هایـــی کـــه از ایـــن 
پـــس بـــا قاطعیـــت می دهـــد، 
راهـــکار دیگـــری را در پیـــش 
بگیـــرد تـــا در بازی هـــای بعـــدی 
شـــاهد افـــت مدال هـــای ایـــن 
ـــا ارزیابـــی  رشـــته نباشـــیم، زیـــرا ب
مدال هـــای قایقرانـــی بـــه نظـــر 
می رســـد کـــه ایـــن رشـــته بـــا 
چالـــش جـــدی مواجـــه شـــده 
یـــن  ا یتـــی  یر مد ر  هـــکا را و 
فدراســـیون بـــرای بازگشـــت 
یـــد تغییـــر  بـــه دوران اوج با
کنـــد. از ســـوی دیگـــر از لحـــاظ 
ص  بخصـــو ی  ر ا فز ســـخت ا
نیـــز  رد  ا ند ســـتا ا چـــه  یا ر د
ـــا چالـــش  ـــان کشـــورمان ب قایقران

جـــدی مواجـــه هســـتند.

 zنگاه

 علیرضا دبیر:

به آدم های بی ربط باج نمی دهم

رئیــس فدراســیون کشــتی دربــاره رأی ابطــال انتخابــات فدراســیون کشــتی، 
گفــت: »دادگاه عمومــی بــه ایــن موضوع ورود پیدا کرده و حکمی داده اســت. 
حتمــاً کار را دنبــال و اعتــراض می کنیــم. روحیــات مــن هم طوری اســت که به 
آدم هــای بی ربــط بــاج نمی دهم، اما رأی قوه قضاییه را حتماً دنبال و از آنها هم 
تشکر می کنم. آدم های بی ربط می خواستند بازی را شروع کنند و به اتحادیه 

جهانــی بکشــانند امــا حــواس ما هم جمع اســت و اجازه ایــن کار را ندادیم.«

افشین داوری:

امکان ندارد با احسان دعوا کنیم

افشــین داوری، سرپرســت فدراســیون دوومیدانــی ضمن تکذیــب دعوا با 
احســان حــدادی گفــت: امکان نــدارد با احســان دعوا کنیــم. چنین چیزی 
نبــوده اســت. اولیــن بــار اســت چنین خبــری را می شــنوم. روز آخــر بازی ها 
کمیتــه ملــی المپیک پاداش داد و ما هم بنا بر مصوبه هیأت رئیســه پیش 
از بازی ها اعلام کرده بودیم که به نفر اول ۲۰۰ میلیون و مربی ۱۰۰ میلیون، 

نفــر دوم ۱۲۰ میلیــون و مربــی ۶۰ میلیون می دهیم.

 حامد حدادی:

دوست دارم در رده باشگاهی بازی کنم

حامــد حــدادی دربــاره وضعیــت خــودش پــس از خداحافظــی از تیــم ملی 
بســکتبال ایــران گفــت: تمرینــات انفــرادی خــودم را دنبــال می کنــم. بــا 
باشــگاه چینــی کــه در آن بــازی می کــردم و پرداختی هــای آن کامــل نشــده 
بــود، مذاکراتــی داشــتم کــه بــه نتیجه نرســید. دوســت دارم یکی دو ســال 
در رده باشــگاهی بــازی کنــم و بــه احتمــال 9۰ درصد در یک تیــم داخلی به 

میــدان مــی روم.

 zگفت و گو

 zمصاحبه

دوایت بایکس و آمینو به ذوب آهن پیوست

حاتمی: بودجه میلیاردی نداریم
 

دوایــت بایکــس، ســتاره 
پیشــین  یــی  یکا مر آ
تیــم  بــا  قــم  شــیمیدر 
بســکتبال ذوب آهــن بــه 
توافــق نهایــی رســید. ایــن 
تیــم پــس از دو فصل بازی 
بــدون بازیکــن خارجــی، 
گارد آمریکایــی ۳۴ ســاله 

و ۱۹۱ ســانتیمتری را جــذب کــرد. او 
کــه بازیکــن برجســته ای اســت در 
تیم هــای بزرگــی چــون تورنتــو رپتــرز، 
لس آنجلــس لیکــرز، اوکاهماســیتی 
و دیترویــت پیســتونز در NBA بــازی 
 NBA G- کرده و پیش از این تیم ها در
LEAGUE تــوپ زده اســت. اوســتنده 
بلژیــک، گراولینــز دانکــرک و نانــت 
فرانســه، والنســیا اســپانیا، تیانجیــن، 
فوجیــان و شــنزن چیــن، ایندیــور 
مایاگوئــز پورتوریکــو، کارابودوی ونزوئا 

و المپیاکــوس یونــان تیم هــای دیگــری 
هســتند کــه بایکــس در آنهــا بــازی 
ــو«  کــرده اســت. در ضمــن »آلاده آمین
ســنتر ۲۰۸ ســانتی متری نیجریــه ای-

آمریکایــی، ســتاره خارجــی دیگــری 
اســت کــه جــذب ایــن تیــم شــده اســت.
مهــران حاتمــی، ســرمربی بســکتبال 
ذوب آهــن ضمــن تأییــد جــذب ایــن دو 
بازیکــن، گفــت: »بــا توجــه بــه بودجــه ای 
کــه در اختیــار داشــتیم بازیکنــان خوبــی 
را بــه خدمــت گرفتیــم و تیــم یکدســتی 

ــرای  ــاردی ب ــم. شــاید بودجــه میلی داری
ــان  هزینــه نداشــته باشــیم، امــا بازیکن

خوبــی در اختیــار داریــم.«
حاتمــی همچنیــن در خصوص برعهده 
گرفتــن هدایــت سبزپوشــان گفــت: 
»ذوب آهــن تیــم ریشــه دار، قــوی و 
ســرآغاز بســکتبال ایــران اســت، از 
همیــن رو بســیار خوشــحالم کــه در ایــن 
تیــم حضــور دارم. لیگ برتــر بســکتبال 
امســال دشــوارتر خواهــد بــود؛ چــرا کــه 
تیم هــا بازیکنــان بســیار خوبــی را بــه 
خدمــت گرفته انــد و حتــی مهره هــای 
ذوب آهــن کــه در ایــن تیــم شــاغل 
نــد. ضمــن  نــد، جــذب کرده ا بوده ا
اینکــه از مجمــوع ۱۲ تیــم نزدیــک بــه 
۱۰ باشــگاه حداقــل دو بازیکــن خارجــی 

خریده انــد و همیــن مســائل ســبب 
می شــود لیــگ دشــواری پیــش رو 
داشــته باشیم .«ســرمربی ذوب آهــن 
بــا اشــاره بــه پیوســتن جابــر روزبهانــی بــه 
کادر فنــی ایــن تیــم خاطرنشــان کــرد: 
ــران و  »روزبهانــی ســرمایه بســکتبال ای
ذوب آهــن اســت؛ افتخــار می کنــم کــه 
در کادر فنــی مــا قــرار دارد، چراکــه بــه 
ــالا یــک نیــروی اثرگــذار  ــه ب دلیــل تجرب

بــرای سبزپوشــان خواهــد بــود.«
وی ادامــه داد: »بودجــه مــا نســبت 
بــه ســال گذشــته کاهــش پیــدا کــرده 
اســت. برخــی تیم هــا هزینــه بســیار 
زیــادی کرده انــد، حتــی بازیکنانــی کــه 
ــر  ــا ســه براب ــا آنهــا صحبــت داشــتیم ب ب
قیمــت بــه تیم هــای دیگــر پیوســتند. 

در هــر حــال بازیکــن حــق دارد و مــا نیــز 
اگــر می خواســتیم بــا توجه بــه بودجه ای 
کــه داشــتیم کــه مهره هــای قدیمــی را 
حفــظ کنیــم، تنهــا ۴ نفــر می توانســتند 
ــرای ذوب آهــن بــازی کننــد.« حاتمــی  ب
همچنیــن تصریــح کــرد: »امیــدوارم 
بتوانــم ســطح بســکتبال اصفهــان را 
ارتقــا دهــم. بیشــتر نفــرات تیــم ما بومی 
هســتند و برای رســیدن به اوج به زمان 
نیــاز داریــم. امیــدوارم هــواداران ایــن 
شــرایط را درک کننــد. بایــد تیم هــای 
پایــه را گســترش دهیــم تــا اصفهــان در 
ســال های آینــده از مهره هــای بومــی 
خــود اســتفاده کنــد، چراکــه ایــن کار 
بهتــر از بســتن تیــم چنــد میلیــاردی 

اســت.«
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هاکـی ایـران در حـال پیشـرفت اسـت 
و ایـن مسـأله را می تـوان در نتایجـی 
کـه تیم هـای ملـی هاکـی در مسـابقات 
اخیر کسب کردند، دید. بهرام قدیمی 
کـه از مدیـران باسـابقه ورزش کشـور 
اسـت چنـد سـالی اسـت کـه ریاسـت 
فدراسـیون هاکـی را بـر عهـده دارد و 
توانسـته ایـن رشـته را فعال تـر از قبـل 
کند. با او گفت وگویی انجام دادیم که 

در ادامـه می خوانیـد.
هاکی ورزش ناشناخته ای نیست 
و این رشته هم یکی از رشته های 

المپیکی است. آیا پشتوانه 
تیم های ملی هاکی تأمین شده 

است؟
 پشتوانه سـازی در هاکـی از لحـاظ 
داشـتن بازیکنـان بااسـتعداد کامـاً 
انجـام شـده اسـت. مـا بـرای هـر نسـلی 
از بازیکنـان یکسـری از بازیکنـان پایـه 
که مستعد ورزش هاکی هستند را در 
نظـر گرفته ایـم. چنـدی پیـش المپیـاد 
استعدادهای برتر در رشته هاکی روی 
چمـن بانـوان و آقایـان در تبریـز برگـزار 
شـد. در بخـش بانـوان تیم هـای یـزد، 
اراک و قزوین به ترتیب مقام های اول 
تـا سـوم را بـه دسـت آوردنـد. در بخـش 
آقایـان تیم هـای کرمانشـاه و تبریـز بـه 
ترتیـب مقام هـای اول و دوم را کسـب 
کردنـد و تیم هـای نقـده و اردبیـل بـه 
طـور مشـترک بـه مقـام سـوم ایـن دور 
از مسـابقات رسـیدند. ۲۵ اسـتان 
از سراسـر کشـور در ایـن رقابت هـا 
کـه از طـرف وزارت ورزش برگـزار شـد 
حضـور داشـتند. ۳۰ بازیکـن برتـر 
ایـن مسـابقات در مرحلـه غربالگـری 
تیـم ملـی قـرار گرفتنـد تـا از بیـن اینهـا، 
بازیکنـان تیـم ملـی هاکـی روی چمـن 

انتخـاب شـوند.
صحبت از المپیاد شد. در 
دهه های هفتاد و هشتاد 
هر سال وزارت آموزش و 

پرورش مسابقات سراسری 
آموزشگاه های کشور برگزار 

می کرد و بسیاری از استعدادهای 
ورزشی به تیم های ملی پایه 

معرفی می شدند. آیا با آموزش و 
پرورش تفاهمنامه دارید؟

بـا  ی  مـه ا همنا تفا هیـچ  لا  حـا تـا 
آمـوزش و پـرورش نداشـته ایم، تنهـا 
تفاهمنامـه ای کـه داشـتیم بـا سـازمان 
جمعیـت هـال احمـر اسـت کـه ایـن 
سازمان بسیاری از سالن ها و امکانات 
را در اختیـار هاکـی قـرار داده اسـت. 
اگـر آمـوزش و پـرورش بـا فدراسـیون 
هاکـی همـکاری کنـد و مسـابقات 
آموزشگاهی در رشته هاکی برگزار کند 
قطعـاً اسـتعدادهای پایـه بیشـتری بـه 
ورزش هاکـی معرفـی می شـوند. البتـه 
فدراسـیون هاکـی یکـی از بازیکنـان 
تیـم ملـی ایـران را بـه لیگ هـای اروپـا 
معرفـی کـرده اسـت. ایـن بازیکـن ۱7 
سـال سـن دارد و علی یمانی نام دارد. 
در بخـش بانـوان هـم ورزش هاکـی 
ایـران یکـی از تیم هـای مدعـی جهـان 
اسـت و تیم بانوان ایران در رتبه سـوم 

جهـان قـرار دارد.
در دوره ریاست شما آیا کادر فنی 

هاکی تقویت شده؟
بله، اسـاس و رکن موفقیت هر رشـته 
ورزشـی، بسـتگی بـه دانـش مربیـان 
دارد. مـا بـرای تقویـت اسـتعدادهای 
ورزش هاکـی مربـی آمریکایـی دعـوت 
کرده ایـم. قطعـاً بـا وجـود کادرفنـی 
فعـال، ورزش هاکـی ایـران آینـده 

روشـنی خواهـد داشـت.
و صحبت پایانی.

ینـده هاکـی   روزهـای خوبـی در آ
می بینـم چـون مـن سـال های سـال 
در ورزش هـای دانشـگاهی تجربـه 
داشـته ام و در آن زمـان موفقیـت 
ورزش دانشگاهی به اوج رسید. البته 
مسـئولیت فدراسـیون بـه مراتـب از 
فعالیـت در دانشـگاه سـخت تر اسـت 
چون در اینجا بودجه بسیار کم است. 
ورزش هاکـی هـم درآمـدزا نیسـت 
و بـرای تأمیـن بودجـه آن همیشـه 
برخـی از دوسـتان  کمـک حـال هاکـی 
می شـوند. بنابرایـن بـا بودجـه حداقـل 
مـا نمی توانیـم بـا قدرت هـای هاکـی 
جهـان رقابـت کنیـم. در پایـان هـم از 
خانـواده هاکـی، هیأت هـای اسـتان ها 
و تمـام مراکـزی کـه بـرای هاکی زحمت 
می کشـند تشـکر و قدردانـی می کنـم.

بهرام قدیمی:

نمی توانیم با قدرت های 
هاکی جهان رقابت کنیم

 کاروان ورزشـی ایـران در حالـی راهـی 
بازی هـای پاراآسـیایی شـده کـه یکـی 
از شـانس های اصلـی مـدال طـا در 
ایـن دوره سـاره جوانمـردی اسـت. 
کسـی کـه دو طـا ی تیرانـدازی 
در اینچئـون و دو طـا در جاکارتـا 
کسـب کـرده و یـک نقـره هـم در 
گوانگـژو کسـب کـرده و حـالا هـم 
یکـی از امیدهـای کسـب مـدال 
طـا اسـت. هـر چنـد کـه در این دوره 
واقعـاً بـا شـرایط سـختی بـه بازی هـا 
رفتـه و اصـاً مشـخص نیسـت کـه 
مسـئولان چـه اصـراری بـه حضـور سـاره 
در ایـن بازی هـا داشـتند. او سـه مـاه 
پیـش صاحـب فرزنـد شـد و در چنیـن 
شـرایطی اعـزام او بـه هانگـژو عجیـب 
اسـت. طبیعـی اسـت کـه او در ماه هـای 
اخیـر نتوانسـته تمریناتـش را مثـل 
مـا  نجـام بدهـد ا گذشـته ا

مسـئولان او را در تیـم قـرار دادنـد و قـرار 
شـد کـه پرچمـدار کاروان هـم باشـد. ایـن 
موضوع حالا نگرانی خودش را هم در پی 
دارد: »نمی دانـم چـه اتفاقـی قـرار اسـت 
رخ بدهـد. شـاید فرزنـدم کاروان را بـه 
هـم بریـزد یـا شـاید هـم اتفاقـات دیگـری 

رخ بدهـد.«
  حضـور در چهارمیـن دوره بازی هـای 

پاراآسـیایی و کسـب طلایـی دیگـر.
کار بسـیار سـختی اسـت. چـرا کـه در 
ماه هـای اخیـر شـرایط سـختی را تجربـه 
کـردم. حـالا هـم کـه خانوادگـی بـه ایـن 
بازی هـا آمدیـم. هـم همسـرم در کنـارم 
اسـت و هم فرزندم و این شـرایطی اسـت 

کـه تـا بـه حـال تجربـه نکـرده بـودم.
 چه حسی دارید؟

حـس عجیبـی دارم. هـم خوشـحالم کـه 
همـراه تیـم هسـتم و هـم خوشـحالم کـه 
فرزنـدم کنـارم اسـت. فرزنـدم سـه ماهـه 
اسـت امـا همیـن هـم یـک حس تـرس به 
مـن وارد می کنـد و کمـی اسـترس دارم و 

نمی دانـم کـه چـه اتفاقـی رخ می دهـد.
 ولی با این حال این شرایط را 

پذیرفتید.
اصـاً قـرار نبـود بـه ایـن دوره از بازی هـا 
بیایـم. فرزنـدم سـه مـاه پیش بـه دنیا آمد 
و طبیعـی بـود کـه بـا مشـکاتی روبـه رو 
بـودم امـا بـا لطف و نظر مسـئولان کمیته 
ملی پارالمپیک و وزارت ورزش همراه تیم 
آمـدم و قـرار شـد که پرچمـدار کاروان هم 
باشم. حالا نمی دانم که در این مسافت 
طولانـی کـه طـی کـردم چـه اتفاقـی رخ 
می دهـد. شـاید بچـه ام کاروان را بـه هـم 
بریـزد و شـاید هـم بـه کاوران کمـک کنـد 
اما هر چه هست شرایطی عجیب است 
کـه تـا بـه حـال تجربـه نکـردم و نمی توانـم 
بگویـم کـه چـه چیـزی در انتظـارم اسـت.

 با این حال همه عادت کردند به 
طلای شما در این  بازی ها و در این 

دوره هم منتظر هستند که دو 
مدال طلا کسب کنید.

ایـن چهارمیـن حضـورم در بازی هـای 
آسـیایی اسـت امـا هیـچ وقـت چنیـن 
وضعیتـی را نداشـتم. امیـدوارم کارهـا 
خـوب پیـش بـرود و بتوانـم هماننـد 
جاکارتـا و اینچئـون در ایـن دوره هـم 

مـدال طـا بگیـرم.

نمی دانم در کنار فرزندم چه روزهایی را تجربه می کنیم
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